
Kristiansand, 19. november 2024 

 

Innkalling til møte i Foreldrerådets arbeidsutvalg (FAU) ved Vardåsen skole, tirsdag 19. november 
kl.18:00. 

 

Innkallingen gjelder foreldrerepresentanter i FAU (ikke vara). 

 

Saksliste: 

H24/56 - Valg av nestleder FAU 

H24/57 – Informasjon fra SU og skolemiljøutvalget 

H24/58 - Trafikksikkerhetskampanje 

H24/59 – Temakveld i regi av FAU 

H24/60 -  Forslag om avvikling av skolegudstjeneste ved Vardåsen skole 
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Møtereferatet begynner på neste side 

 



Møtereferat 

  

Møtereferat nr: Møtested/møterom:  Dato:  Tid: Referent:  

03-2024/2025 Personalrommet, Vardåsen 19.11.24 18:00-
19:30 

Eirik Vika 

Møtedeltakere (klasse): Fravær (klasse): 

Rektor, FAU-leder, 

Foreldrekontaktene for: 1.1, 1.2, 2.1, 2.2, 3.2, 4.2, 5.1, 
5.2, 6.1, 6.2, 7.1, 7.2 

Vara: 4.1 

Foreldrekontakt: 3,1  

Vara: 3,1 

Neste møte: 14.01.24 

  

Saksliste: 

H24/56 - Valg av nestleder FAU 

Det er ingen som ønsker å påta seg rollen som nestleder. Det ble enighet om at man lufter 
interessen blant foresatte, da det er en fordel at man får en avklaring på dette. 

H24/57 – Informasjon fra SU og skolemiljøutvalget 

· Ikke noe spesielt nytt siden forrige gang. 
· Sendt høringsuttalelse til skolebehovsplanen, hvor man er positiv til 1A. Det er et løft for 

bydelen at det bygges ny skole på hjertetomta, og at Vardåsen skole består. 
· Ansatte på Haumyrheia var kritiske til forslaget. Kritiske til lokalene på Strømme skole. 
· Det var ingen politisk representant tilstede på SU møtet. 

H24/58 – Trafikksikkerhetskampanje 

 Organisering av trafikk- kampanje ved Vardåsen skole 

Forslag om at FAU ved Vardåsen skole gjennomfører en trafikk-aksjon i desember 2024 eller 
januar 2025 ved Vardåsen skole der vi søker om økonomisk støtte fra Agder fylkeskommune. 

Forslaget krever at foreldrekontaktene og vara deltar under aksjonen eller delegerer dette til 
andre foresatte.  

Forslaget krever to stk som er ansvarlige for å lage flyers med for eksempel; "FAU Vardåsen 
trafikkvetts- regler". Som kan inneholde kort info om viktigheten av å ha god tid i trafikken, 
overholde fartsgrensene, ha riktig fokus som sjåfør, unngå rygging ved levering og henting, 



unngå mobilbruk og ikle barna reflekser slik at de har muligheten til å bli sett. Flyers foreslås 
utdelt til foresatte under aksjonen, og vedlegges leksemappen. Samme informasjon kan også 
deles i felles grupper på sosiale medier. 

Forslaget krever at en tar dialog med politi og rektor ift et samarbeid tilknyttet aksjonen om 
å avholde trafikkontroll og informasjonstime til elevene om hvordan de trygt kan ferdes i 
trafikken. 

Konkrete innspill fra foreldre knyttet til trafikksikkerhetskampanje: 

- Mange foresatte tar en kjapp U-sving midt i veien utenfor skolen. Dette er observert flere 
ganger i uken. Mange kjører også inn på de ansattes parkeringsplass for å levere barna 
sine. Dette ble nevnt til rektor i FAU i fjor, om at det hadde vært lurt å ha en skilt FØR 
man kjører inn på parkeringsplassen for ansatte der det tydelig står f.eks. «Innkjøring kun 
for ansatte».  

Litt usikker på reglene knyttet til dette. Foreslår at det tas opp som egen sak neste 
år.  

- Det er også noen foresatte og mange taxi-sjåfører som kjører bilen rett inn på gangfeltet, 
helt opp mot den gule streken inn til skolegården. Noen foresatte har det så travelt at de 
t.o.m. parkerer bilen midt i veien for å slippe av barnet sitt der, i stedet for å kjøre lengre 
nedover veien for å slippe av barnet der det er ledig parkering til avslipping. Det blir 
større risiko mtp. alt dette nå som det blir mørkere og mørkere. 

Forslag om at dette tas opp i "FAU Vardåsen trafikkvetts-regler" som deles ut til 
foresatte. 

Forslag om at man tar kontakt med taxi selskapet det gjelder. 

- Det er kommet innspill om at det ikke oppleves som om skolen har vært gode nok med å 
opplyse foresatte om hva som er lov/ ikke lov knyttet til levering og henting ved skolen, 
og det med å informere nye foreldre om å være forsiktige og vise hensyn! Foresatte 
trenger en påminnelse hvert skoleår.  

Forslag om at FAU leder tar dette videre med rektor og ber de legge dette inn som et 
eget tema på foreldremøte i starten av skoleåret, og i informasjonsskrivet som 
sendes ut til foreldre når det starter nye elever ved Vardåsen skole. Denne saken bør 
evalueres neste skoleår. 

- Det er kommet innspill om behov for informasjon til eldre elever og voksne som sykler 
eller sparker til skolen at de må ta hensyn til gående. 

Forslag om at dette evt. blir tema hos storskolen ved en eventuell "traffikksikkerhets- 
time". Dersom det er engasjement rundt dette kan man vurdere å kontakte 
Haumyrheia og be de ha fokus på dette, da mange ungdomsskole elever bruker 
elektrisk sykkel, og sparkesykkel til ungdomsskolen og kommer i høy fart. Ansvarlig: 

- Forslag om å lage en spørreundersøkelse om hvor foreldre opplever utrygge situasjoner 
på skoleveien. 
 

- Forslag om å utarbeide "skadeskjema" eller info ved ulykke mellom myke trafikanter og 
kjøretøy/sykler. 



Trafikksikkerhetskampanje - FAU diskusjon 

Det foreslås at skolen årlig informerer om trafikksikkerhet rundt skoleplassen på det første 
foreldremøtet, og at dette blir en fast rutine. Dette kan inkludere påminnelser om ikke å ta u-
sving, unngå å kjøre inn på ansattes parkeringsplasser, osv. Dette tas videre med rektor. 

Det kom et forslag om å kontakte de aktuelle taxiselskapene for å informere dem om fokus 
på trafikksikkerheten rundt skolen. 

Det kom et forslag om å gjennomføre en spørreundersøkelse blant foreldre og elever om 
trafikksikkerheten på skoleveien. 

o Undersøkelsen kan lages i Microsoft Forms og sendes ut til foreldrene. Ansvarlige: Bent 
Sigmund (7.2) og Hilde (1.1) utarbeider skjema, og sender på høring i FAU via epost. Frist for 
utsendelse. 1.12.24. 

FAU aksjonspunkter trafikksikkerhetskampanje: 

· Flertall for at aksjonen gjennomføres i januar 2025, etter man har fått svarene fra 
spørreundersøkelsen. 

· Flertall for at man stiller 14 personer under trafikkaksjonen. Ansvarlig for å anskaffe: 
foreldrekontaktene. 

· Miljøvennlige distribusjonsmetoder 
· Unngå unødvendig papirforbruk ved å dele informasjon via Visma, hjemmesiden og 

Spond. 
· Likevel kan flyers deles ut til sjåførene som kjører til skolen den dagen. 
· Flyers. Foreldrekontakt for 5.1 (Eirik) og 3.2 (Marianne) lager forslag til flyer. 

o Fokusområde for flyers; 
§ Trafikkvettregler 
§ Mobilbruk, både for sjåfører og fotgjengere 
§ U-sving ved skolen 
§ Parkeringsplassen for ansatte 
§ Gode forbilder knyttet til sikring i bil og refleksbruk 

· Foreldrekontakt fra 7.2 kan ta kontakt med Haumyrheia mtp trafikksikkerhetskampanjen. 
· Enighet om at FAU leder søker om økonomisk støtte, og tar dialog med rektor og politi 

mtp ønsket samarbeid under aksjonen. 

H24/59 – Temakveld i regi av FAU 

Dette pleier å ligge mellom vinterferien og påskeferien. Forslag om å få 
Fylkeshelsekoordinator, Vegard Nilsen til å holde et foredrag. Her er litt om hans fokus: 

https://www.kristiansand.kommune.no/contentassets/19e44f974c80422689ca094144272dd
0/forebygge-mer-og-reparere-mindre-vegard-nilsen.pdf  

https://www.agderposten.no/nyheter/i/LM6aa1/alkohol-paracet-og-skjerm-ting-vi-ikke-
toer-aa-snakke-om  

Dette ønsket både Strømme skole og Haumyrheia også å bli med på – da må vi evt tenke på 
lokaler. 

 

https://www.kristiansand.kommune.no/contentassets/19e44f974c80422689ca094144272dd0/forebygge-mer-og-reparere-mindre-vegard-nilsen.pdf
https://www.kristiansand.kommune.no/contentassets/19e44f974c80422689ca094144272dd0/forebygge-mer-og-reparere-mindre-vegard-nilsen.pdf
https://www.agderposten.no/nyheter/i/LM6aa1/alkohol-paracet-og-skjerm-ting-vi-ikke-toer-aa-snakke-om
https://www.agderposten.no/nyheter/i/LM6aa1/alkohol-paracet-og-skjerm-ting-vi-ikke-toer-aa-snakke-om


Trenger en gruppe på to eller tre stk som kan ta ansvar for å finne tidspunkt og lokaler 
sammen med Strømme og Haumyrheia slik at temakvelden gjennomføres. 

 

Budsjettet vil ikke være et problem dersom temakveld med «Alkohol, Paracet og skjerm: Ting 
vi ikke tør å snakke om» velges da foredragsvirksomhet ligger i stillingsbeskrivelsen til Nilsen. 
Utfordringen kan bli å finne et lokale som rommer de tre skolene. Forslag om aulaen på 
Strømme. Sak videreføres til møte 14.01.  

 

H24/60 -  Rektor informerer om forslag om avvikling av skolegudstjeneste ved Vardåsen skole 

https://www.udir.no/regelverk-og-tilsyn/skole-og-
opplaring/saksbehandling/skolegudstjenester/  

https://www.kirken.no/nb-NO/om-kirken/diakoni-og-samfunnsansvar/samarbeid-kirke-
skole/skolegudstjeneste/  

https://www.utdanningsforbundet.no/nyheter/2022/hvilke-regler-gjelder-for-
julegudstjenester-i-skolens-regi/  

https://www.statsforvalteren.no/vestfold-og-telemark/barnehage-og-opplaring/grunnskole-
og-videregaende-opplaring/regelverket-for-skolegudstjenester/  

 

Evaluering av skolegudstjenesten i FAU: 

 
Rektor ønsker ikke å avvikle skolegudstjenesten direkte, men foreslår en evaluering i FAU og 
videre behandling i SU for å finne gode løsninger på hvordan gudstjenesten og den 
alternative samlingen gjennomføres.  I presisering fra rektor per epost etter møte fremgår 
det at det ikke er aktuelt å avvikle ordningen, og at det er vedtatt i Kristiansand kommune 
at alle barneskoler skal tilby dette.  
 
 
Hovedutfordringer: 
1. Inkluderende læringsmiljøer 
· Skolen legger vekt på å skape inkluderende miljøer hvor alle elever føler seg hjemme. 
· Skolegudstjenesten fremhever forskjeller, da elever deles inn etter deltakelse eller 

alternativt opplegg. 
 
2. Aktiv påmelding 
· Utdanningsdirektoratet krever aktiv påmelding uansett aktivitet. 
· En del elever velger å holde seg borte på denne dagen. 
 
3. Alternativt opplegg for elever 
· Alternativet må være likeverdig, men dette har vært en utfordring: 

§ Lærere og relasjon: Lærerne som blir igjen kjenner ofte ikke elevene, noe som kan 
påvirke kvaliteten på det alternative opplegget. 

https://www.udir.no/regelverk-og-tilsyn/skole-og-opplaring/saksbehandling/skolegudstjenester/
https://www.udir.no/regelverk-og-tilsyn/skole-og-opplaring/saksbehandling/skolegudstjenester/
https://www.kirken.no/nb-NO/om-kirken/diakoni-og-samfunnsansvar/samarbeid-kirke-skole/skolegudstjeneste/
https://www.kirken.no/nb-NO/om-kirken/diakoni-og-samfunnsansvar/samarbeid-kirke-skole/skolegudstjeneste/
https://www.utdanningsforbundet.no/nyheter/2022/hvilke-regler-gjelder-for-julegudstjenester-i-skolens-regi/
https://www.utdanningsforbundet.no/nyheter/2022/hvilke-regler-gjelder-for-julegudstjenester-i-skolens-regi/
https://www.statsforvalteren.no/vestfold-og-telemark/barnehage-og-opplaring/grunnskole-og-videregaende-opplaring/regelverket-for-skolegudstjenester/
https://www.statsforvalteren.no/vestfold-og-telemark/barnehage-og-opplaring/grunnskole-og-videregaende-opplaring/regelverket-for-skolegudstjenester/


§ Innhold: Alternativet er ofte enkelt, som å sette på en film, på grunn av 
ressursmangel og manglende relasjon. 
§ Likeverdighet: Et filmopplegg anses ikke som likeverdig til en skolegudstjeneste. 

 
4. Praktiske utfordringer 
· De fleste lærerne deltar på gudstjenesten med sine elever. 
· Det er utfordrende å organisere et godt opplegg for de som blir igjen uten nok ressurser 

eller relasjoner. 
 
 
Utdanningsdirektoratet (UDIR) skriver følgende; 
Skoler som tilbyr elevene å delta på en skolegudstjeneste, må også tilby et likeverdig 
alternativ for elever som ikke ønsker å delta på gudstjeneste. Dette skal være noe annet enn 
en gudstjeneste, men det alternative tilbudet skal også være et pedagogisk opplegg der 
elevene lærer om kultur og tradisjoner i Norge. Det skal være et planlagt tilbud, og skolen skal 
gi god informasjon til elever og foreldre om hva det alternative tilbudet er samtidig som man 
får informasjon om skolegudstjenesten. 
 
Eksempler på alternative tilbud er temadag, lesestund, sangstund, lysfest eller andre 
aktiviteter knyttet til kultur og tradisjoner for ulike høytider i løpet av året. Verken 
skolegudstjenesten eller det alternativet tilbudet skal være en del av KRLE-faget. 
 
 
Alternativ opplegg: 
Rektor skulle gjerne ha spesifisert hva det alternative opplegget skal innebære, men det er 
utfordrende fordi antallet elever som velger det, er uforutsigbart. Vil det være 30 eller 70 
elever? Først etter at påmeldingsfristen er utløpt, kan det bestemmes og kommuniseres mer 
konkret hva det alternative opplegget vil inneholde. 
 
Tidligere alternative opplegg har ofte blitt oppfattet som aktiviteter som minner mer om 
SFO. 
 
Det stilles spørsmål om hvordan andre skoler håndterer det alternative opplegget? 
 
Det varierer: Noen tilbyr et alternativt opplegg på skolen, mens andre har valgt å ikke 
arrangere julegudstjeneste eller samarbeide med kirken (Sistnevnte gjelder da ikke i 
Kristiansand kommune). 
 
Et forslag som kom fra FAU er å prioritere lærernes innsats til det alternative opplegget 
fremfor å følge elevene til julegudstjenesten, og ved å invitere frivillige foreldre til å delta på 
gudstjenesten, slik at lærerne kan fokusere på å utvikle og gjennomføre et likeverdig 
alternativt opplegg. 
 
 
Plan for videre behandling i FAU: 
Rektor ønsker innspill fra FAU og foreldre for å finne gode løsninger på hvordan man kan 
gjennomføre et likeverdig tilbud i fremtiden. Sak foreslås satt opp på FAU møte i februar, så 
kan alle innhente innspill fra foreldregruppene.  



 

H24/61 – Eventuelt 

Vardåsen skole mangler natteravnere til lørdag 23.11.24. Oppfordrer foreldrekontaktene om 
å høre om de eller andre foresatte kan stille, og be de om å ta kontakt med Randi eller Bent 
Sigmund for mer informasjon. 

Det er færre natteravner enn det som er ønskelig. Vakten er lørdag fra kl. 22:00 til 03:00, 
med et måltid rundt kl. 01:00. FAU-foreldrekontaktene oppfordres til å spørre i 
foreldregruppene om noen kan stille som natteravn. Se epost sendt ut av FAU leder 19.11. 

 

 


